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Az iskolások létszámának csökkenése miatt a Református iskola visszakerült hozzám a körzeti 

védőnőktől.  

Létszámok /2014.10.01./ 

Középiskola: 195 fő 

Ványai Ambrus Iskola: 529 fő 

Református Iskola: 103 fő 

Védőnői szűrésre a páros osztályok kötelezettek /2-4-6-8-10-12 évfolyam/. Középiskolában viszont a 

belépő 9 évfolyamot is meg kell vizsgálni pályaalkalmasság miatt, illetve a 16 évesek szűrése miatt 

/szakmunkásoknál több kilencedikes 16 éves/.  A középiskolások szűrővizsgálataival decemberre 

végeztem, azóta igény szerint egészségnevelő órákat tartok.  

Általános iskolában a kötelező szűrések mellett én az 1-3 évfolyamot is szűröm, az alsósok szűrését 

május 12-re fejezem be. A szűrésekről mindenkinek adok leletet, melyben a szűrési eredmények 

mellett azok értékelése is megtalálható, és hogy mi a szülő teendője. Továbbra is magas a 

mozgásszervi elváltozások száma, felsőben, középiskolában több a túlsúlyos és sok a magas 

vérnyomásos is. Legtöbbször a szülő elviszi a gyermeket a szükséges vizsgálatokra. Néha többszöri 

figyelmeztetésre sem viszi el a szülő a gyermeket, ilyenkor a családgondozók segítségét kérem, közös 

ráhatással már megtörténnek a vizsgálatok, 1-2 kirívó esetben védelembevétellel kötelezik a szülőt az 

együttműködésre. Sajnos nagyon sokba kerül a szemüveg, a látásproblémák korrigálása időnként a 

család nehéz anyagi helyzete miatt húzódik. 

Általános iskolásoknál a kötelező 6-7 osztályos védőoltások mellé bejött a választható HPV 

/méhnyakrák elleni oltás.  A szülőket írásban, és szóban szülői értekezleten is tájékoztattam, sajnos 

nem kérte mindenki, de 72% az oltottság így is, ami jónak mondható. 

Néhány családban hónapokig tetűfertőzés volt, márciusra tisztult ki a gyerekek haja, most néhány 

„kóbor” fertőzés van, ahol a szülő hetek alatt tisztázza a problémát. A hosszan fertőzött családoknál a 

szoros védőnői és családgondozói ellenőrzés hozta meg az eredményt. 

A felső tagozatosoknál továbbra is sok a lelki probléma, idén csak 3 vagdosós kislány volt, gyorsan 

észrevettük és rendeztük a problémát – már a gyerekek, pedagógusok egyből szólnak, ha valakinél 

látnak aggasztó jeleket. Sokat beszélgetek ezekkel a gyerekekkel, követem őket, szükség esetén 

szakemberhez irányítom őket. Továbbra is gond, hogy nincs állandó pszichológus. Aki van a városban 

nagyon leterhelt, a pedagógiai szakszolgálathoz bekerült kislány sem kapta meg a szükséges 

gondozást, végigkövetést, mikor jobban lett abbahagyták a találkozókat, mondván van problémásabb 

gyermek.  

Egészségnevelési foglalkozásokat tartok több témában, életkori sajátosságoknak megfelelően.  

Társszakmákkal az együttműködés megfelelő, kapcsolatom jó.  

 A munkafeltételek megfelelőek, szükség esetén az amortizálódó eszközök javítása megtörténik. 

Dévaványa, 2015. április 27.    Boda Ferencné iskolavédőnő 

 


